
SCHRIFTELIJKE INBRENG VANUIT RAADSFRACTIES ter voorbereiding van. 

Vergadering: gemeenteraad 4 juni 

Agendapunt: 9  
Raadsvoorstel: Beleid tijdelijke huisvesting arbeidsmigranten
Datum: 12 mei cie. F&B

FRACTIE STREKKING / 
INHOUD

COLLEGEREACTIE

Dorpspartij In de adviesnota staat 
dat het onderwerp aan 
de orde is geweest in 
de commissie R&M op 
13-05-2020. Dit klopt 
niet het wordt nu 
behandeld in de 
commissie F&B op 12-
05-2020;

Het onderwerp is inderdaad verplaatst naar een 
andere commissie. Voor behandeling in de 
gemeenteraad wordt dit aangepast.

Hoe komt het dat het 
aantal 
arbeidsmigranten niet 
nauwkeurig te 
bepalen is?

Omdat arbeidsmigranten niet als zodanig worden 
geregistreerd is een exact antwoord niet te geven.
Arbeidsmigranten worden als ze geregistreerd worden 
in de gemeente Gemert-Bakel óf geregistreerd in het 
digitale nachtregister óf ingeschreven in het BRP. 
Daarbij moeten de volgende kanttekeningen gemaakt 
worden.
Nachtregister
Bij de invoering van het nachtregister zijn alle 
mogelijke adressen die eventueel gelegenheid kunnen 
geven tot overnachtingen door ons aangeschreven. Na 
deze aanschrijving zijn er aanvullend nog adressen 
ingeschreven. Het is de verantwoordelijk van de 
ondernemer zelf.
Basisregistratie personen 
In de BRP wordt alleen de nationaliteit geregistreerd 
en niet het feit of een inschreven persoon 
arbeidsmigrant is. Een arbeidsmigrant die langer dan 4 
maanden verblijft moet zich inschrijven. Hij/zij is dan 
nog wel tijdelijk hier en kan dus arbeidsmigrant zijn. 
Hierdoor raak je het zicht op aantal arbeidsmigranten 
kwijt.
Het is ook mogelijk dat arbeidsmigranten zich 
registeren in het RNI (Registratie Niet-ingezetenen). 
Dat is niet in de gemeente zelf. 

U heeft enquêtes 
gebruikt om tot uw 
voorstel te komen. 
Graag ontvangen wij 
de enquêtes en de 
enquêteresultaten van 
BKG en ZLTO.

We hebben informatie gebruikt die we in gesprekken 
hebben opgehaald en uit een enquête van BKG. 
Daarnaast is informatie vanuit het PON onderzoek 
gebruikt. 

Is SNF keurmerk Inhoudelijk is het keurmerk met breed draagvlak 



haalbaar voor 
agrariërs?

opgesteld. Of het haalbaar is voor agrariërs dat is 
geen vraag die we nu kunnen beantwoorden. We 
hebben de keuze gemaakt om voor dit keurmerk te 
kiezen om daarmee goede huisvesting voor 
arbeidsmigranten te borgen. Ook andere gemeenten in 
onze regio kiezen deze lijn, waardoor het overal moet. 

Door een aantal 
raadsleden is eerder 
gevraagd om een 
bredere afweging 
(naast huisvesting) 
rondom sociale 
integratie, scholen, 
kinderopvang e.d. 
Maken de 
arbeidsmigranten 
gewoon gebruik van 
de bestaande 
voorzieningen? Is er 
afdoende 
ondersteuning 
beschikbaar?

Ja
Wanneer arbeidsmigranten besluiten langer in 
Nederland te verblijven, worden zij niet meer 
beschouwd als arbeidsmigrant, maar als inwoner van 
Gemert-Bakel. Zij maken dan gebruik van de reguliere 
infrastructuur.

Waar is het maximum 
aantal van 60 
arbeidsmigranten in 
het buitengebied op 
gebaseerd? 

Het betreft een aantal waarvan de inschatting is dat dit 
voldoende groot is om beheersbare deugdelijke 
huisvesting voor arbeidsmigranten mogelijk  te maken. 
Uit de jaarlijkse gesprekken en de evaluatie in 2023 
moet blijken of die aanname juist is gebleken.

Het voornemen is  om 
reeds vergunde 
locaties (al dan niet 
tijdelijk), op locaties 
die nu worden 
uitgesloten, te 
respecteren bij de 
nadere uitwerking. 
Vraag: Welke locaties 
zijn reeds vergund en 
hoe lang loopt de 
vergunning nog 
(tijdelijk of 
permanent)? Wat 
wordt concreet 
bedoeld met te 
respecteren bij de 
nadere uitwerking? 

Er is vanuit het systeem geen overzicht te genereren 
van locaties waarvoor een vergunning is verleend. Dit 
overzicht kunnen we dan ook niet geven. Met 
respecteren wordt bedoeld dat, indien er een 
vergunning is verleend, de vergunninghouder over 
bepaalde rechten beschikt die gerespecteerd dienen te 
worden.

Het voorgestelde 
beleid betreft het 
lokale beleid voor 
Gemert-Bakel. Het 
kan zijn dat door 
regionale afstemming 
nieuwe inzichten of 
afspraken ontstaan. 
Vraag: De adviesnota 
wekt de suggestie dat 

Er wordt al langere tijd overlegd over het vraagstuk 
arbeidsmigranten in de Peelregio. Insteek vanuit 
Gemert-Bakel is daarbij dat het lokale beleid daarin 
een plek krijgt. Door af te stemmen met 
buurgemeenten en ook door de jaarlijkse gesprekken 
kunnen nieuwe inzichten ontstaan. Het voorliggende 
voorstel maakt duidelijk met welke insteek Gemert-
Bakel aanschuift aan deze overlegtafel. Vooralsnog is 
er geen aanleiding om regionale afspraken te maken, 
maar dient het overleg vooral om elkaar te informeren. 



er regionale afspraken 
in de Peel gemaakt 
zullen worden. Is dit 
juist?

Wanneer er regionale afspraken gemaakt worden die 
afwijken van het lokale beleid, worden deze voorbereid 
door het College, maar voorgelegd aan de 
gemeenteraad voor besluitvorming. Wanneer er 
regionale afspraken komen en deze sluiten aan bij het 
lokale beleid van Gemert-Bakel wordt daarover de 
raad per RIN geïnformeerd.

Er wonen in Gemert-
Bakel 
arbeidsmigranten op 
plaatsen die niet 
gewenst zijn. Ze zijn 
veelal niet 
ingeschreven en 
betalen ook geen 
toeristenbelasting. 
Vraag: Kunt u 
aangeven welke 
plaatsen dit betreft? 
Op basis van welke 
informatie weet u dit?

Een overzicht genereren van arbeidsmigranten die niet 
zijn ingeschreven en geen toeristenbelasting betalen is 
niet mogelijk omdat dit niet bekend is. Iets wat niet 
bekend is kan niet in een systeem worden ingevoerd.

Is er zicht op hoeveel 
arbeidsmigranten via 
uitzendbureaus 
ingezet zijn?

Nee, dit wordt niet bijgehouden door de gemeente. We 
spreken wel met het BKG en de ZLTO om de vraag 
naar huisvesting in beeld te houden. Daarnaast geeft 
het PON rapport cijfers over de werkgevers van 
arbeidsmigranten. 


